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15. oktober 2021 

Til: Bestyrelsesmedlemmerne i FiR 

 

Anlægsinvesteringer på idrætsområdet 2022 

Børne- og Kulturforvaltningen har modtaget 10 ansøgninger vedr. anlægsinvesteringer på idrætsom-

rådet i 2022.  

I alt er der ansøgt for ca. 61 mio. kroner. 

Analysegruppens arbejde har taget udgangspunkt i de vedtagne kriterier for pilotprocessen. Kriteri-

erne for pilotprocessen er: 

- Anlægsprojekter, der kan rekruttere flest medlemmer 

- Anlægsprojekter, der kan fastholde flest medlemmer 

- Anlægsprojekter, der fremstår som modne og klar til at blive realiseret 

Projekterne er blevet vurderet i forhold til kriterierne ved hjælp af hhv. høj, mellem og lav. 

Ud fra de tre kriterier har analysegruppen lavet en samlet vurdering af hvert af de indsendte pro-

jektforslag. Disse er kategoriseret efter: Højt behov, mellem behov og lavt behov. 

For alle indsendte projektforslag er der udarbejdet en analyse i form af radardiagram, der belyser 

projektets styrker og svagheder. Analysegruppen har tilføjet kommentarer og pointer til hvert pro-

jektforslag, så evt. nuancer og opmærksomhedspunkter kommer med i overvejelserne omkring de 

forskellige projektforslag (mere om dette på de kommende sider). 

For at give alle deltagere i udvælgelseskomitéen gode betingelser og på et oplyst grundlag at kunne 

drøfte og prioritere de indsendte projektforslag, fremsendes hermed analysegruppens arbejde forud 

for det fælles prioriteringsmøde den 4. november 2021. 

Analysegruppen består af medarbejdere fra hhv. Børne- og Kulturforvaltningen samt Teknisk For-

valtning: Mark Pelle Noppen (BKF), Sara Flachs (BKF), Andreas Nawrocki (BKF), Jørgen Skriver Ras-

mussen (BKF), Kim S. Andreassen (TF), Casper Licht (BKF) og Morten Dam Vestergaard (BKF). 

Analysegruppen vil gerne kvittere for de mange gode projektforslag.  

Vi ser frem til et godt møde den 4. november 2021. 

Analysegruppen. 
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Læsevejledning 

Nedenstående radardiagram er en visualisering af analysegruppens arbejde af hvert enkelt projekt-

forslag. De fire overordnede parametre i radardiagrammet indeholder hver en række underordnede 

parametre, der tilsammen grundigt beskriver et anlægsønske og som senere kan lægges til grund for 

en prioritering og udvælgelse af anlægsønskerne. 

 

Parametrene er værdineutrale og skal sikre, at en beskrivelse og sammenligning med andre anlægs-

ønsker sker på et størst muligt objektivt grundlag. Parametrene skal ses som en metode til at få alle 

relevante informationer med, så kommende anlægsprojekter bliver præsenteret hele vejen rundt. 

Parametrene er dermed ikke med til at vurdere om et anlægsønske er godt/skidt eller rigtigt/for-

kert. 

Radardiagrammet kan umiddelbart virke komplekst, hvorfor følgende tabel beskriver, hvordan dia-

grammet skal læses. I tabellen fremgår hvert parameter, hvordan de skal læses samt en score fra 1-

10. Scoren er i udgangspunktet værdineutral, dvs. 10 er ikke bedre end 1 og vice versa. 
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Analyseværktøj 2021 

Parameter Delparameter Beskrivelse Skalering 

Bygge- og 

driftsomkost-

ninger 

Anslåede byggeomkost-

ninger 

En tidlig vurdering af projektets bygge-

omkostninger, der tager udgangspunkt 

i projektforslagets udkast samt tilsva-

rende eller sammenlignelige projekter, 

der tager højde for kommunens stan-

darder. 

En logaritmisk skala i kr., hvor 

 

 1 = < 250.000 

 2 = 250.000 – 500.000 

 3 = 500.000 – 800.000 

 4 = 800.000 – 1,5 mio. 

 5 = 1,5 mio. – 2,5 mio. 

 6 = 2,5 mio. – 5 mio. 

 7 = 5 mio. – 12 mio. 

 8 = 12 mio. – 25 mio. 

 9 = 25 mio. – 50 mio. 

10 = 50 mio. – 150 mio. 

Anslåede drifts- og ved-

ligeholdelsesomkostnin-

ger 

En tidlig vurdering af projektets drifts- 

og vedligeholdelsesomkostninger, der 

tager udgangspunkt i projektforslagets 

udkast samt tilsvarende eller sammen-

lignelige projekter, der tager højde for 

kommunens standarder. 

En logaritmisk skala i kr. pr. år, 

hvor 

 

 1 = < 15.000 

 2 = 15.000 – 30.000 

 3 = 30.000 – 60.000 

 4 = 60.000 – 120.000  

 5 = 120.000 – 250.000  

 6 = 250.000 – 500.000 

 7 = 500.000 – 1 mio. 

 8 = 1 mio. – 2 mio. 

 9 = 2 mio. – 4 mio. 

10 = > 4 mio. 

Totaløkonomi En tidlig vurdering af projektets total-

økonomi, dvs. udgiften i kroner pr. 

brugertime. For eksisterende faciliteter 

beror beregningen i udgangspunktet 

på det øgede antal brugertimer pro-

jektet vil medføre. 

(Se vedhæftet excel-fil for udregnin-

gerne) 

Læses i kr. pr. brugertime, hvor 

  

  1 = < 10 kr. pr. brugertime 

   … 

10 = > 90 kr. pr. brugertime 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering 

og forankring 

En vurdering af, hvorvidt projektet er 

forankret hos enkeltpersoner, eksiste-

rende foreninger eller i samarbejde 

med skoler og institutioner  

1 = En enkelt borger/ildsjæl 

 

10 = Bredt samarbejde mellem 

kommunen, foreninger, institu-

tioner mm. 

Foreningens venteliste En vurdering af, hvor mange der er på 

venteliste til den pågældende idræts-

grene(e) som projektet understøtter. 

En skala, hvor 

 

1 = Ingen på venteliste 

 

10 = > 100 på venteliste 

Udvikling i medlemstal En vurdering af, hvordan udviklingen 

af medlemstallet har været i løbet af 

de seneste 3 år inden for de(n) idræts-

gren(e), som faciliteten understøtter. 

En skala, hvor 

 

1 = Tilbagegang med over 500 

medlemmer 

 

5 = Hverken tilbage- eller frem-

gang 

 

10 = Fremgang med over 500 

medlemmer 
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Trends og undersøgel-

ser 

En vurdering af, om LOA, IDAN, DGI, 

DIF eller andre organisationer har la-

vet undersøgelser af, hvordan udviklin-

gen er inden for de aktiviteter, som fa-

ciliteten skal rumme? Fx udviklingen i 

medlemstal, målgrupper, organisering, 

potentialer for aktiviteten mm. 

1 = Ingen særlig empiri under-

støtter projektforslaget 

 

10 = Megen empiri understøt-

ter projektforslaget 

Geografisk behov En vurdering af, hvorvidt projektet 

lægger op til samarbejde lokalt, regio-

nalt eller nationalt 

1 = Kan udelukkende bruges af 

borgere i Rødovre 

 

10 = Stort potentiale for sam-

arbejde med andre kommuner 

og regioner 

Stævner og arrange-

menter 

En vurdering af, hvorvidt projektet un-

derstøtter stævner og arrangementer 

1 = Lav grad af mulighed for af-

vikling af stævner og arrange-

menter 

 

10 = Høj grad af mulighed for 

afvikling af stævner og arrange-

menter 

Samarbejde på tværs En vurdering af, hvorvidt projektet 

skaber bro til andre områder og mål-

grupper i kommunen fx sundhedscen-

tret, jobcentret, skoleområdet mm. 

1 = Lav grad af samarbejde på 

tværs 

 

10 = Høj grad af samarbejde på 

tværs 

Lokalområdet En tidlige vurdering af om projektet 

spiller ind i det omkringliggende by-

rum, herunder om det er i overens-

stemmelse med lokalplanen 

1 = Er ikke i overensstemmelse 

med lokalplanen 

 

10 = Er i overensstemmelse 

med lokalplanen 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal bru-

gere 

En tidlig vurdering af, hvor mange per-

soner, der vil bruge faciliteten pr. dag. 

For eksisterende faciliteter er tallet i 

udgangspunkt et estimat for det 

øgede antal brugere pr. dag, som pro-

jektet vil medføre. 

En logaritmisk skala, hvor 

 1 = < 20 

 2 = 21 - 40 

 3 = 41 - 75 

 4 = 76 - 125 

 5 = 126 - 200 

 6 = 201 - 300 

 7 = 301 - 500 

 8 = 501 - 750 

 9 = 751 – 1.000 

10 = > 1.000 

Mand/Kvinde En vurdering af, hvorvidt projektet ori-

entere sig mod mænd eller kvinder. 

1 = Mand 

 

5 = Neutral 

 

10 = Kvinde 

Børn/Voksne En vurdering af, hvorvidt projektet ori-

entere sig mod børn eller voksne. 

1 = Børn 

 

5 = Neutral 

 

10 = Voksne 

Elite/bredde En vurdering af, hvorvidt projektet ori-

entere sig mod bredde eller elite 

1 = Elite 

 

5 = Neutral 

 

10 = Bredde 
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Borgere med specielle 

behov 

En vurdering af, hvorvidt projektet ori-

entere sig mod borgere med specielle 

behov 

1 = Lav grad af anvendelsesmu-

ligheder for borgere med speci-

elle behov 

 

10 = Høj grad af anvendelses-

muligheder for borgere med 

specielle behov 

Fastholdelse af med-

lemmer 

En vurdering af, hvordan projektet 

kan være med til at fastholde med-

lemmer i foreningen eller lokalområ-

det 

1 = lav grad af fastholdelse 

 

10 = Høj grad af fastholdelse  

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet En vurdering af, hvorvidt projektet 

skaber en ny type af facilitet i kommu-

nen eller om der er lignende faciliteter 

i kommunen? 

1 = Velkendt 

 

10 = Ny 

Udvidelse af kapacitet En vurdering af, hvorvidt projektet 

skaber en udvidelse af kapaciteten af 

de eksisterende faciliteter, som derved 

kan rumme flere 

1 = Kapaciteten reduceres sig-

nifikant 

 

5 = Kapaciteten fastholdes 

 

10 = Kapaciteten udvides signi-

fikant 

Potentiale til fleksibelt 

brug 

En vurdering af, hvorvidt faciliteten un-

derstøtter fleksibel brug og multian-

vendelighed? Kan projektet bruges af 

flere foreninger, målgrupper og aktivi-

teter? 

1 = Kan bruges til en type akti-

vitet 

 

10 = Kan bruge af mange for-

eninger og til mange formål 

Værdi for de aktive En vurdering af, hvorvidt faciliteten vil 

få stor betydning for få udøvere (få 

udøvere der bruger faciliteten i mange 

timer) eller mindre betydning for 

mange udøvere (mange udøvere der 

bruger faciliteten i få timer)? 

1 = Meget for få (primært til 

elite) 

 

10 = Lidt for mange (primært 

henvendt til bredden) 

Socialt samvær En vurdering af, hvorvidt projektet un-

derstøtter socialt samvær både før, un-

der og efter idrætsdeltagelse. 

1 = Lav grad af understøttelse 

 

10 = Høj grad af understøttelse 
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Oversigt over indsendte projektforslag 

 

Titel på projekt Projektejer(e) Anslået pris 

Fælles træningslokale og 

klubhus for Islev Taekwondo 

Islev Taekwondo Klub 

 

7,5 mio. kroner 

Kunstgræsbane med lys på 

Islev Skole  

 

Alle fodboldforeninger 

 

4,5 – 6 mio. kroner 

En kold padelhal ved Rødov-

rehallen 

 

Rødovre Padel Klub 4,5 mio. kroner 

Forundersøgelse omkring 

etablering af ny bevægelses-

hal / gymnastikkens hus 

ROG 1 mio. kroner 

3 x 5-mandsbaner i kunst-

græs ved Espelundens Idræts-

anlæg 

 

Boldklubben Avarta 3,1 – 3,6 mio. kroner 

Beachbaner til beachvolley 

og strandhåndbold 

RS Volley og Rødovre Håndbold-

klub 

658.000 kroner 

Rødovre Multipark/skater-

park 

Specialsport.dk 4 – 5 mio. kroner 

Padelbaner på foreningsvil-

kår i Rødovre Tennisklub – 

med investorer 

Rødovre Tennisklub 1 – 14 mio. kroner 

Off ice faciliteter RSIK 4,5 mio. kroner 

Fælles klublokaler Rødovre Floorball Club 14 mio. kroner 
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Projektforslag: Fælles træningslokale og klubhus for Islev Taekwondo 

 

Islev Taekwondo Klub ønsker et samlet træningslokale og klubhus ved Sportspladsen ved Islev Skole. Der er 

allerede bevilget penge til første fase. Denne ansøgning beror på anden fase.  

 

Ansøgt beløb: 7,5 mio. kroner 

Anslået beløb: 7,5 mio. kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 
 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Bygge- og 

driftsomkost-

ninger 

Anslåede byggeomkost-

ninger 
Den anslåede byggepris er 7,5 mio. kroner til etablering af anden 

fase. Der er forskellige muligheder for etablering af anden fase. 

Anslåede drifts- og vedli-

geholdelsesomkostninger  
De årlige drifts- og vedligeholdelsesomkostninger vurderes til om-

kring 210.000 kroner. 

Totaløkonomi Udgiften pr. brugertime er på nuværende tidspunkt svært at be-

regne. På baggrund af det forventede antal brugere pr. dag og drifts-

udgifterne vurderes projektet til at have en udgift på 10 kr. pr. bru-

gertime 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering 

og forankring 

Projektet er søsat af en veletableret forening i kommune. Der har 

været et godt og langvarigt samarbejde med kommunen – og mulig-

hed for samarbejde på tværs med andre foreninger, institutioner og 

organisationer. 

Foreningens venteliste Det oplyses, at foreningen har omkring 40 på venteliste 

Udvikling i medlemstal Islev Taekwondo Klub har siden 2012 haft en lille medlemstilvækst 

fra 124 til 143. Foreningen angiver selv, at de har mistet medlemmer 

under coronakrisen. 

Trends og undersøgelser Generelt er Taekwondo i svag tilbagegang nationalt, dog er sporten 

populær i Rødovre Kommune. Dyrkes af både børn og voksne. 

Geografisk behov Primært til Rødovre, men det vurderes at kunne tilbyde faciliteter til 

nærliggende kommuner også fx i forbindelse med træninger, stævner 

mm. 

Stævner og arrangemen-

ter 

De nye faciliteter burde give flere muligheder for at afholde arrange-

menter – både stævner samt kulturelle og sociale arrangementer. 

Samarbejde på tværs Klubben har allerede samarbejde med nogle af skolerne, og ønsker 

at udbrede samarbejdet med bl.a. Sundhedscenteret og Headspace. 

Har også et samarbejde med den koreanske ambassade. Der er lige-

ledes etableret samarbejder med fx IFEL. 

Lokalområdet Er i overensstemmelse med lokalplanen. Placering er godkendt af 

Teknisk Forvaltning.  

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Ca. 75 kernebrugere pr. dag + ventende forældre 

Mand/Kvinde Foreningen er åben for alle og Taekwondo dyrkes af både mænd og 

kvinder. 

Børn/Voksne Der er fokus på B&U, men der er også en voksenafdeling. 

Elite/bredde Der vil være fokus på det brede idrætsarbejde, men også plads til en 

elite. 

Borgere med specielle 

behov 

De nye faciliteter vil åbne for flere muligheder for para- & inklusions-

projekter. 

Fastholdelse af medlem-

mer 

Et samlet klubhus og træningslokale vil blive brugt til at afvikle bedre 

træning, flere stævner samt flere kulturelle og sociale aktiviteter. 

Klubhuset og træningslokalerne vil således i høj grad være med til at 

fastholde medlemmerne i foreningen 

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Der er allerede Taekwondo i kommunen om end dette byggeri vil 

give et stort løft. 

Udvidelse af kapacitet Kapaciteten øges markant og kvaliteten hæves 

Potentiale til fleksibelt 

brug 

Der åbnes for samarbejde på tværs – faciliteterne er ikke specifikt 

låst på idrætsgrenen. 

Værdi for de aktive Dele af klubhuset og træningsfaciliteten vil være nødvendig for gen-

nemførelse af taekwondotræningen, hvilket skaber høj værdi for 

klubbens medlemmer. Faciliteten vurderes til at have værdi for rela-

tivt få. 

Socialt samvær Det vil give et stort socialt løft at komme under samme tag. Der vil 

være mulighed for flere sociale aktiviteter ved at være under samme 

tag. 
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Analysegruppens samlede vurdering: 

 

Rekruttering: Mellem 

Islev Taekwondo har 40 på venteliste. Med de nye lokaler vil foreningen få større kapacitet og dermed mulig-

hed for at sænke deres venteliste. De nye lokaler vil samtidig give nye samarbejdsmuligheder, hvormed der 

kan tiltrækkes nye medlemmer. 

 

Fastholdelse: Høj 

Et samlet klubhus og træningslokale vil blive brugt til at afvikle bedre træning, flere stævner samt flere kultu-

relle og sociale aktiviteter. Klubhuset og træningslokalerne vil således i høj grad være med til at fastholde 

medlemmerne i foreningen.   

 

Modenhed: Høj 

Der er udarbejdet tegninger og indhentet priser til projektet. Teknisk forvaltning er klar til at igangsætte ar-

bejdet. 

 

Samlet vurdering: Stort behov 
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Projektforslag: Kunstgræs med lysanlæg på Islev skole 

 

Orient fodbold søger om en kunstgræsbane ved Islev Skole. Der er opbakning til projektet fra 6 fodboldklub-

ber i Rødovre.  

 

Ansøgt beløb: 4,5 – 6 mio. kroner ex. moms. 

Anslået beløb: 6,5 mio. kroner ex. moms 
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Analysegruppens kommentarer: 
 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Bygge- og 

driftsomkost-

ninger 

Anslåede byggeomkost-

ninger 
De anslåede byggeomkostninger vurderes til at være højere end det 

angivne beløb i ansøgningen, da der ikke er taget højde for miljøkrav, 

belysning samt prisfremskrivninger. De anslåede byggeomkostnin-

gerne vurderes til at være 6,5 mio. kroner ex. moms. 

Anslåede drifts- og vedli-

geholdelsesomkostninger  
Drifts- og vedligeholdelsesomkostninger går til lys på banerne, fyld 

og luftning af granulat samt personale til klargøring og vedligehold af 

banerne. Derudover skal der påregnes en simpel afskrivning på ba-

nerne, da toplaget skal skiftes hvert 10-12 år. Drifts- og vedligehol-

delsesomkostningerne vurderes til 285.000 kroner. 

Totaløkonomi Projektet har en lav udgift pr. bruger pr. time. Det vurderes at udgif-

ten vil være 3,5 kr. pr. brugertime. 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering 

og forankring 

Bred forankring mellem fodboldklubberne. 

Foreningens venteliste Foreningerne beretter ikke om venteliste. Dog er der store kapaci-

tetsproblemer om vinteren til bl.a. børn og unge. 

Udvikling i medlemstal Der er tendens til stagnation / let fremgang blandt fodboldklubberne 

i Rødovre.  

Trends og undersøgelser Der er potentiale i pigeidræt – og DBU har god succes på området. 

Vækst i antallet af kunstbaner nationalt. Fodbold i let overordnet til-

bagegang på nationalt plan 

Geografisk behov Lokalt behov. Stort potentiale for lokalt samarbejde, og omfordeling 

af træningsplads til gavn for alle. 

Stævner og arrangemen-

ter 

Høj grad af potentiale – Rødovres kapacitet øges. Fodbold lægger 

generelt op til stævner og aktiviteter – især i weekender. 

Samarbejde på tværs 4 fodboldklubber står bag. 2 mere støtter op. Islev Skole vil have 

gavn af at kunne bruge banen året rundt til idræt. Orient Fodbold 

samarbejder med DGI. Det nævnes ikke om der har været dialog 

med Islev Skole. 

Lokalområdet Det er i overensstemmelse med lokalplanen. Den eksisterende græs-

bane foreslås erstattet af kunstgræs. OBS på miljøkrav vedr. nedsiv-

ning af regnvand. OBS på nabogener ved etablering af lysanlæg. OBS 

på at området blev udvidet i 2020 for 800.000 kr. Dette vil kunne 

bruges i forbindelse med etablering af kunstgræsbane.  

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Anlægget forventes at aktivere ca. 220 brugere pr. dag i gennemsnit. 

Der vil være aktivitet hele året. 

Mand/Kvinde Der er lige adgang på anlægget. Der er fokus på pigefodbold, og det 

nævnes at der sker frafald hos pigerne om vinteren. Dog er det ge-

nerelt klart overvægt af drenge i fodboldforeningerne. 

Børn/Voksne Banen vil hovedsagelig blive brugt af børn og unge. 

Elite/bredde Projektet vurderes at henvende sig til bredden. Projektet vil give 

plads på de allerede etablerede baner til elitehold. 

Borgere med specielle 

behov 

Der er fine muligheder, især ift. samarbejde med Specialsport.dk. 

Det er dog ikke projektets fokus. 

Fastholdelse af medlem-

mer 

Foreningerne melder om manglende kapacitet til deres mange ung-

domshold, især om vinteren. Det er svært at få tider til alle deres 

hold. Der vil være gode muligheder for fastholdelse hen over vinte-

ren. 

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Der er 3 kunstgræsbaner i Rødovre Kommunen. Der er mange al-

mindelige græsbaner i kommunen. 

Udvidelse af kapacitet Projektet vil forøge kunstgræskapaciteten med 33%.  

Potentiale til fleksibelt 

brug 

Banen lægger op til fodbold, men kan også bruges af andre idræts-

grene der ønsker vinteraktiviteter. 

Værdi for de aktive Meget for mange. 
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Socialt samvær Fodbold er generelt et socialt spil, men selve faciliteten gør ikke no-

get ekstra ud af det. 

 

Analysegruppens samlede vurdering: 

 

Rekruttering: Høj 

Fodbold er en stor sport med mange aktive medlemmer i Rødovre. En ny kunstgræsbane vil kunne rekrut-

tere mange nye medlemmer, især om vinteren. Der er potentiale for rekruttering af piger, der i stigende 

grad spiller fodbold. Rekrutteringen vil kunne foregå blandt alle kommunens fodboldforeninger, da der samlet 

set vil komme en kapacitetsforøgelse til gavn for alle. Banen vil samtidig kunne bruges af selvorganiserede id-

rætsudøvere. 

 

Fastholdelse: Høj 

Foreningerne melder om manglende kapacitet til deres mange ungdomshold, især om vinteren. Det er svært 

at få tider til alle deres hold. 

 

Modenhed: Mellem/Høj 

En ny kunstgræsbane er i overensstemmelse med lokalplanen. Der er også indhentet priser, dog skal disse 

undersøges nærmere grundet miljøkrav. Islev Skole er positiv over for en ny kunstgræsbane, der kan udvide 

skolens brug af fodboldbanen. Det skal undersøges om banen evt. vil genere skolens naboer. 

 

Samlet vurdering: Stort behov 
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Projektforslag: En ”kold” padelhal ved Rødovrehallen 

 

Rødovre Padel Klub ønsker en ”kold” padelhal med 4 baner beliggende enten ved Rødovrehallen eller ved 

Espelunden. Rødovre Padel Klub ønsker at samarbejde med Rødovre Tennisklub om etablering af padelbaner 

i Rødovre. Klubberne ønsker at finansiere banerne enten gennem en privat investor eller via den kommunale 

investeringspulje. 

 

Ansøgt beløb: 4,5 mio. kroner 

Anslået beløb: 4,5 mio. kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Bygge- og 

driftsomkost-

ninger 

Anslåede byggeomkost-

ninger 
Anslået byggeomkostninger er 4,5 mio. kroner. Priser og tegninger 

er indhentet. 

Anslåede drifts- og vedli-

geholdelsesomkostninger  
De årlige drifts- og vedligeholdelsesomkostninger indeholder udgif-

ter til lys samt klargøring og vedligehold af banerne. Herudover vil 

der være afskrivninger baner og hal. De årlige drifts- og vedligehol-

delsesomkostninger vurderes til 140.000 kroner om året. Desuden 

vil der være udgifter til booking. Rødovre Padel Klub vurderer, at 

omkostningerne evt. kan finansieres gennem et højere kontingent 

blandt medlemmerne. 

Totaløkonomi Det vurderes, at udgifterne pr. brugertime vil være omkring 4 kro-

ner. 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering 

og forankring 

Rødovre Padel Klub arbejder på at få etableret hallen i samarbejder 

med Rødovre Tennisklub. En konkret model for dette samarbejde 

skal beskrives mere detaljeret.  

Foreningens venteliste Der er 125 medlemmer, der ikke kan spille padel i Rødovre. For-

eningen forventer op til 600 medlemmer ved etablering af en padel-

hal. 

Udvikling i medlemstal Se ovenfor. Foreningen er ny, men tilstrømningen til padelsporten er 

dokumenteret. 

Trends og undersøgelser Padelforbundets og tennisforbundets undersøgelser tyder på kraftig 

vækst i padelsporten. Sporten er nemmere at lære end andre ket-

chersport, hvilket gør det nemmere for børn og familier at starte 

med at dyrke padel. 

Geografisk behov Målgruppen er borgere i Rødovre. Grundet en høj efterspørgsel på 

padelanlæg, vil der sandsynligvis komme brugere fra andre kommu-

ner. 

Stævner og arrangemen-

ter 

Fin mulighed for mindre stævner. Ambition om stævner for B&U. 

Samarbejde på tværs Mulighed for samarbejde med skolerne (fra 8 år og opefter). 

Lokalområdet Projektets placeringsmulighed er begrænset på grund af fredninger 

ved tennisbanerne samt ved grusbanen i Espelunden. Derudover gi-

ver lokalplanen ikke lov til at etablere mere bygningsmasse omkring 

Rødovrehallen. Der vil således ikke være mulighed for at bygge en 

overdækket padelhal. Dette kan dog ændres, hvis KB ønsker at æn-

dre lokalplanen omkring Rødovrehallen. Der vil dog være mulighed 

for at bygge udendørs, åbne padelbaner ved Rødovrehallen. Potenti-

elt vil padelbanerne kunne opføres på tennisanlæggets eksisterende 

baner eller på parkeringsarealaet ved siden af tennisbanerne. Dette 

skal dog undersøges nærmere i forhold til plads, fredninger samt 

hensyn til parkeringsmulighederne. Forslag ved Avarta er ikke angi-

vet præcist. En del af området ved Avarta er fredet, og der kan der-

for ikke opføres bygninger. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Projektet vurderes til at kunne aktivere omkring 100 brugere om 

dagen. Rødovre Padel Klub forventer ca. 600 medlemmer i klubben 

– eller 150 medlemmer pr. bane. Ved sådan en forventning vil der 

blive kapacitetsproblemer ved etablering af 4 baner.   

Mand/Kvinde Mere diversitet end ved tennis og squash, men der er stadig en over-

vægt af mandlige udøvere. 

Børn/Voksne Det vurderes at de relativt få børn der pt. dyrker sporten, hvilket 

hænger sammen med prisen – en kommunal padelbane vil kunne æn-

dre dette. 

Elite/bredde Ambitionen er en breddeklub. På sigt vil der kunne udvikles elitespil-

lere. 
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Borgere med specielle 

behov 

Der er muligheder for para-padel – men det er ikke projektets ho-

vedsigte. 

Fastholdelse af medlem-

mer 

Rødovre Padel Klub har på nuværende tidspunkt ingen faciliteter i 

kommunen. Hvis der ikke kommer padel faciliteter til Rødovre bli-

ver det svært at fastholde medlemmerne i klubben. 

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Padel findes ikke i Rødovre 

Udvidelse af kapacitet Der vil være en signifikant udvidelse, da der på nuværende tidspunkt 

ikke er padel i Rødovre. 

Potentiale til fleksibelt 

brug 

Padelbaner bruges ret specifikt til padelsporten og derfor vil der 

være lav grad af multifunktion. 

Værdi for de aktive Padelanlægget vil have stor værdi for medlemmerne af padel og ten-

nisklubben samt potentielle selvorganiserede spiller. Padelanlægget 

vil have stor værdi for få, da det er en specialiseret facilitet, der gav-

ner et lille segment af borgerne. 

Socialt samvær Sporten er i sig selv socialt anlagt, men hallen understøtter ikke 

umiddelbart ekstra sociale behov. 

 

Analysegruppens samlede vurdering: 

 

Generelt: 

Rødovre Padel Klub er en forening, der blev oprettet i december 2020. Foreningen har på nuværende tids-

punkt ingen faciliteter til at dyrke deres idræt i kommunen. Rødovre Padel Klub er i dialog med Rødovre 

Tennisklub om etablering af padelbanerne i samarbejde med en privat investor. Hvis dette er muligt, vil an-

lægsomkostningerne være 0 kroner for Rødovre Kommune. Såfremt der arbejdes videre med en privat inve-

stor, skal det vurderes, om der - som en del af denne facilitetsproces - kan arbejdes med en generel godken-

delse af muligheden for samarbejde med privat investor og foreningerne med udgangspunkt i en konkret pla-

cering, mens det det specifikke koncept herefter skal godkendes politisk. Det kræver, at foreningerne og in-

vestor kan tilvejebringe et koncept, der er fuldstændig baseret på et foreningsgrundlag, og med sikkerhed for, 

at det ikke trækker på den kommunale låneramme samt ikke kræver deponering. 

 

Rekruttering: Høj 

Padelsporten er i kraftig vækst i Danmark. Padelanlægget vil kunne tiltrække medlemmer både lokalt i Rød-

ovre samt fra omkringliggende kommuner. Rødovre Padel Klub har en forventning om at firdoble deres med-

lemstilvækst, hvis der bliver etableret 4 padelbaner i kommunen. Rødovre Tennisklub har ligeledes en for-

ventning om at rekruttere nye medlemmer ved etablering af padelbaner. 

 

Fastholdelse: Høj 

Rødovre Padel Klub har på nuværende tidspunkt ingen faciliteter i kommunen. Hvis der ikke kommer padel 

faciliteter til Rødovre bliver det svært at fastholde medlemmerne i klubben. 

 

Modenhed: Mellem 

Der er indhentet priser og udarbejdet tegninger af padelhallen. Lokalplanen giver dog ikke lov til at etablere 

mere bygningsmasse omkring Rødovrehallen eller ved Espelunden. Der vil således ikke være mulighed for at 

bygge en padelhal. Dette kan dog ændres, hvis KB ønsker at ændre lokalplanen omkring Rødovrehallen. Så-

fremt der skal besluttes padelbaner med den nuværende lokalplan, er den eneste reelle mulighed at placere 

åbne, udendørs padelbaner på kommunale arealer nær Rødovre Tennisklub. Dette skal dog undersøges nær-

mere i forhold til plads, fredninger samt hensyn til parkeringsmulighederne. Sidstnævnte giver en udfordring i 

forhold til parkeringsmulighederne.  

 

Samlet vurdering: Stort behov 
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Projektforslag: Bevægelseshal / Gymnastikkens hus 

 

ROG søger om en forundersøgelse til afdækning af muligheder for etablering af bevægelseshal inkl. klubloka-

ler ved Rødovrehallen. Hallen skal være til kombineret brug af fx ROG, AOF, RS Volley & Rødovre Floorball 

Club.  

 

Ansøgt beløb: 1 mio. kroner 

Anslået beløb: 0,2 – 1 mio. kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Bygge- og 

driftsomkost-

ninger 

Anslåede byggeomkost-

ninger 
1 mio. kroner til forundersøgelse – anslået. 

DGI Storkøbenhavn har mulighed for at lave et visionsoplæg/hel-

hedsplan for hele eller dele af Rødovrehallen. Dette kan gøres for 

omkring 200.000 kroner. 

Anslåede drifts- og vedli-

geholdelsesomkostninger  
Drifts- og vedligeholdelsesomkostningerne vil i høj grad komme an 

på det konkrete forslag, som forundersøgelsen tilvejebringer. 

Totaløkonomi Udgiften pr. bruger pr. time vil ligeledes afhænge af det konkrete for-

slag, som en evt. forundersøgelse vil kunne tilvejebringe. 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering 

og forankring 

Projektet er søsat af ROG, som er i dialog med øvrige interesserede 

foreninger. Projektet vurderes til at være solidt forankret. 

Foreningens venteliste ROG har 90 på venteliste, men en ny hal vil kunne medføre yderli-

gere tilstrømning. 

Udvikling i medlemstal ROG har siden 2012 vokset med omkring 700 medlemmer. En ny 

multihal vil kunne medføre yderligere vækst i medlemstallet. 

Trends og undersøgelser Gymnastik er generelt en populær idrætsgren i Danmark. Særligt har 

TeamGym vundet popularitet i de senere år. Gymnastik henvender 

sig til alle aldersgrupper, dog vil det primært være børn og unge, der 

dyrker springgymnastik. 

Geografisk behov Der vil primært komme brugere fra Rødovre og omkringliggende 

kommuner, men der vil være mulighed for at åbne op mod omver-

denen, hvis der etableres en multihal, heriblandt regionale eller nati-

onale mesterskaber. 

Stævner og arrangemen-

ter 

Der vil være mulighed for både regionale og nationale stævner og ar-

rangementer, ligesom det eksempelvis ses i Gladsaxe Kommune. 

Samarbejde på tværs ROG har haft dialog med andre klubber. Der er tale om en dedike-

ret gymnastikhal til ROG’s medlemmer, som dog også vil kunne bru-

ges af sundhedscentret til genoptræning og til AOF mv. Der ønskes 

at en del klublokaler, der kan deles med andre klubber. ROG øn-

sker, at der kommer tilskuerfaciliteter i Rødovrehallen, så der kan 

holdes stævner i det samlede kompleks. Skovmoseskolen er lige ved 

siden af, og er en oplagt bruger i dagtimerne. 

Lokalområdet Det vil på nuværende tidspunkt ikke være muligt at bygge en ny gym-

nastikhal på det ønskede område. Hertil er der behov for en æn-

dring af den eksisterende lokalplan. Nogle mindre bygninger skal 

kunne omplaceres og adgangsvej til Rødovrehallen og rundt om 5-

mandsbanerne forudsættes nok at skulle indsnævres. Fællesarealerne 

ud til Rødovrehallen vil skulle indsnævres eller opgives. ROG er 

åbne for en anden lokalitet end ved Rødovrehallen. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere ROG vurderer det forventede antal brugere til 300 dagligt. 

Mand/Kvinde Projektet vurderes til at orientere sig lige dele mod mænd/drenge 

som kvinder/piger. 

Børn/Voksne Børn står for ca. 75% af aktiviteterne. 

Elite/bredde Overvejende bredde – men der er en forbindelse mellem de to i 

denne sammenhæng. Eliten står for ca. 20% 

Borgere med specielle 

behov 

Moderne bevægelseshaller danner gode rammer for borgere med 

specielle behov. Hallen vil kunne bruges af Skovmoseskolen i dagti-

merne. Det er dog ikke projektets hovedfokus. 

Fastholdelse af medlem-

mer 

En ny hal vil have en høj grad af fastholdelse, da både kapaciteten vil 

forøges ligesom udbuddet af aktiviteter vil kunne styrkes. 

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Ny type gymnastikfacilitet, som ikke findes i Rødovre. En mindre ud-

gave findes Rødovrehallens nummer 4, der er udlagt til gymnastikak-

tiviteter. 

Udvidelse af kapacitet Kapaciteten øges markant med mulighed for  



 

Side 19 af 37 

Potentiale til fleksibelt 

brug 

Hallen vil primært kunne bruges til gymnastik, dog af mange forskel-

lige foreninger og målgrupper. Forskellige  – betyder netop at den er 

fleksibel 

Værdi for de aktive Meget til få. Gymnastikhallen vil være meget værdifuld for medlem-

merne i gymnastikforeningen samt evt. AOF og skovmoseskolen, da 

en gymnastikhal er nødvendig for at kunne dyrke gymnastik. 

Socialt samvær Der lægges op til fælles klublokaler i forbindelse med hallen – hvilket 

vil styrke fastholdelse og administrationen. 

 

Analysegruppens samlede vurdering: 

 

Generelt: 

ROG ansøger om midler til en forundersøgelse, der skal tilvejebringe konkrete muligheder for etablering af 

en ny bevægelseshal. Da projektet endnu ikke er beskrevet, er det svært at analysere effekten og omkostnin-

gerne til hallen. Dette vil givetvis komme an på den konkrete udformning af forundersøgelses muligheder. 

Derudover er der et delvist overlap med ansøgningen fra Rødovre Floorball Club omkring ”Fælles klubloka-

ler” samt ”Off ice faciliteter” fra RSIK. 

 

DGI Storkøbenhavn har mulighed for at lave et visionsoplæg/helhedsplan for hele eller dele af området om-

kring Rødovrehallen. DGI Storkøbenhavn har lignende visionsoplæg omkring Tingbjerg og Ryparkens idræts-

anlæg i Københavns Kommune. Pris for dette vil være omkring 200.000 kroner. 

 

Rekruttering: Høj 

Potentialet er stort. ROG kan potentielt rekruttere mange nye medlemmer med en ny gymnastikhal. Derud-

over vil der være synergieffekter i forhold til andre foreninger, hvis der ligeledes etableres klublokaler.  

 

Fastholdelse: Høj 

Med en ny gymnastikhal vil der komme en signifikant kapacitetsforøgelse, som vil kunne lette presset på 

ROG’s haltider. Derudover vil det være muligt at tilbyde medlemmerne flere aktiviteter og mere kvalitet i 

træningen. 

 

Modenhed: (Høj) 
Da der er tale om en forundersøgelse, vil det forholdsvist hurtigt kunne eksekveres. Derfor har forundersø-

gelsen høj modenhed. En forundersøgelse vil dog ikke føre direkte til en ny gymnastikhal, da det vil kræve en 

særskilt politisk proces og større prioritering at give grønt lys til så stort et projekt. Mulighederne for etable-

ring af gymnastikhallen er derfor ikke moden. 

 

Samlet vurdering: Stort behov 
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Projektforslag: 5-mandsbaner i kunstgræs ved Espelundens Idrætsanlæg 

 

Avarta søger om at få anlagt 3 5-mandsbaner i kunstgræs ved Espelundens Idrætsanlæg.  

 

Ansøgt byggepris: 3,1 – 3,6 mio. kroner 

Anslået byggepris: 4,5 mio. kroner. 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Bygge- og 

driftsomkost-

ninger 

Anslåede byggeomkost-

ninger 
De anslåede byggeomkostninger vurderes til at være højere end det 

angivne beløb i ansøgningen, da der ikke er taget højde for miljøkrav, 

belysning samt prisfremskrivninger. De anslåede byggeomkostnin-

gerne vurderes til at være 4,5-5 mio. kr. 

Anslåede drifts- og vedli-

geholdelsesomkostninger  
Drifts- og vedligeholdelsesomkostninger går til lys på banerne, fyld 

og luftning af granulat samt personale til klargøring og vedligehold af 

banerne. Derudover skal der påregnes en afskrivning på banerne, da 

toplaget skal skiftes hvert 10-12 år. Drifts- og vedligeholdelsesom-

kostningerne vurderes til 285.000 kroner. 

Totaløkonomi Projektet vurderes til at have en udgift på ca. 5. kroner pr. bruger 

pr. time. Dette tager udgangspunkt i det årlige forventede antal bru-

gere divideret med de forventede årlige drifts- og vedligeholdelses-

omkostninger. 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering 

og forankring 

Projektet er forankret i Avarta, der er en velforankret forening i 

Rødovre. Avarta har kontakt med de øvrige klubber. 

Foreningens venteliste Der er pt. ingen venteliste. De etablerede kunstgræsbaner har med-

ført medlemsvækst, så potentialet vurderes at være godt i forhold til 

rekruttering af medlemmer. 

Udvikling i medlemstal Medlemstallet i Avarta har de seneste år været nedadgående fra 944 

medlemmer i 2018 til 632 medlemmer i 2020 (CFR-registeret). 

Trends og undersøgelser Fodboldforeningerne i Rødovre har haft en medlemstilvækst på ca. 

600 medlemmer siden 2012. Der er generel vækst i antallet af kunst-

græsbaner i DK, der kan styrke fastholdelsen i de kolde måneder – 

og øge kapaciteten. Pigefodbolden er samtidig i vækst. 

Geografisk behov Stort potentiale for lokalt samarbejde, og omfordeling af trænings-

plads til gavn for alle lokalt. 

Stævner og arrangemen-

ter 

Høj grad af potentiale – Rødovres kapacitet øges. Turneringer med 

små hold egner sig til disse baner – og er en populær stævneform 

blandt B&U under DBU. 

Samarbejde på tværs BK Avarta står bag. Målgruppen er alle klubber på Espelunden, moti-

onshold, naboer og uorganiserede aktiviteter. Skovmoseskolen ligger 

relativt langt væk. 

Lokalområdet I overensstemmelse med lokalplanen. Projektet foreslås anlagt på ek-

sisterende græsbaner. Eksisterende lysanlæg forudsættes at kunne 

bruges. OBS på miljøkrav og nedsivning af regnvand. OBS vedr. mu-

lighed for opsætning af hegn mv. i fredet område. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Projektet vurderes at aktivere omkring 150 spillere om dagen i hver-

dag + weekender i gennemsnit over hele året. 

Mand/Kvinde Projektet vurderes at henvende sig til både piger og drenge om end 

flest drenge spiller fodbold. 

Børn/Voksne 5-mandsbaner er i udgangspunktet tiltænkt børn og unge, men både 

seniorer og B&U kan få noget ud af de små baner.  

Elite/bredde Selve anlægget vil hjælpe bredden mest, men samtidig aflaste etable-

rede anlæg til fordel for eliten. 

Borgere med specielle 

behov 

Små anlæg passer godt til spillere med specielle behov, men er ikke 

anlæggets primære sigte 

Fastholdelse af medlem-

mer 

Bedre faciliteter – og bedre muligheder i de kolde måneder – giver 

samlet set en fin forventet fastholdelse. Banerne vil kunne bruges af 

især børn og ungdom, men kan også fint anvendes til seniorhold i 

forbindelse med småspil. 

Type af facilitet Der er 3 kunstgræsbener i Rødovre Kommune. Dog ikke decide-

rede 5 mandskunstgræsbaner.  

Udvidelse af kapacitet Der gives en god udvidelse af kapaciteten 
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Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Potentiale til fleksibelt 

brug 

Banen lægger op til fodbold, men kan også bruges af andre idræts-

grene der ønsker vinteraktiviteter 

Værdi for de aktive Meget for mange – specielt B&U 

Socialt samvær Anlægget er ikke decideret tiltænkt sociale aktiviteter. Fodbold er 

generelt et socialt spil, og placeringen af banerne tæt på klubhus mm. 

giver gode sociale muligheer. 

 

Analysegruppens samlede vurdering: 

 

Rekruttering: Høj 

Fodbold er en stor sport med mange aktive medlemmer i Rødovre. En ny kunstgræsbane vil kunne rekrut-

tere mange nye medlemmer, herunder især om vinteren. Der er generelt kapacitetsproblemer om vinteren, 

hvorfor en ny kunstgræsbane vil lette presset og give mulighed for større rekruttering. Der er potentiale for 

rekruttering af piger, der i højere grad dyrker fodbold. Rekrutteringen vil kunne foregå blandt alle kommu-

nens foreninger, da der samlet set vil komme en kapacitetsforøgelse. Kunstgræsbaner vil samtidig kunne bru-

ges af lokale familier og selvorganiserede idrætsudøvere, når der ikke er foreningsaktivitet. 

 

Fastholdelse: Høj 

Bedre faciliteter – og bedre muligheder i de kolde måneder – giver samlet set en fin forventet fastholdelse. 

Banerne vil kunne bruges af især børn og ungdom, men kan også fint anvendes til seniorhold i forbindelse 

med småspil. Banen ligger op til de eksisterende kunstgræsbaner i Espelunden, hvilket vil skabe god synergi til 

de eksisterende hold. 

 

Modenhed: Høj 

En ny kunstgræsbane er i overensstemmelse med lokalplanen ved Espelundens Idrætsanlæg. Der er også ind-

hentet priser. Disse skal dog specificeres i forhold til miljøkrav mm.  

 

Samlet vurdering: Stort behov  
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Projektforslag: Beachbaner til beachvolley og strandhåndbold 

 

RS Volley og Rødovre Håndboldklub ønsker at etablere 4 beachhåndboldbaner til kombineret brug af beach-

volley og strandhåndbold. Projektet ønskes enten etableret ved områderne omkring Rødovre Stadionhal, 

Rødovrehallen eller Espelundens Idrætsanlæg.  

 

Ansøgt byggepris: 658.000 kroner ekskl. moms. 

Anslået byggepris er 658.000 kroner. ekskl. moms.  
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Bygge- og 

driftsomkost-

ninger 

Anslåede byggeomkost-

ninger 
Anslået byggepris er 658.000 kroner ekskl. moms. Prisen er for 4 

beachbaner, der kan kombineres med strandhåndbold. 

Anslåede drifts- og vedli-

geholdelsesomkostninger  
Driftsomkostningerne omhandler vanding, udskiftning af sand, lys på 

banerne samt personale til klargøring og vedligehold af banerne og 

materialer. Driftsomkostningerne vurderes til omkring 70.000 kr. pr. 

år for de fire beachbaner. Driftsomkostningerne vil givetvis være bil-

ligere, hvis der ikke etableres lys på banerne. 

Totaløkonomi Faciliteten vurderes til at have en omkostning på omkring 10 kr. pr. 

brugertime.  

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering 

og forankring 

Projektforslaget kommer fra to veletablerede foreninger i kommu-

nen med mulighed for samarbejde med de omkringliggende skoler 

og fritidshjem. Projektet vurderes at være bredt organiseret og vel-

forankret. 

Foreningens venteliste Foreningerne har ingen potentielle medlemmer på venteliste ved 

indsendelsen af ansøgningen. 

Udvikling i medlemstal Begge foreninger er i fremgang. RS volley er gået fra 149 medlem-

mer i 2019 til 166 medlemmer i 2020. Rødovre Håndboldklub er 

gået fra 512 medlemmer i 2019 til 548 medlemmer i 2020. 

Trends og undersøgelser Beachvolley og strandhåndbold har over de senere år vundet popu-

laritet hos især børn og unge. Beachvolley tilgodeser også i særlig 

grad selvorganiserede idrætsudøvere.  

Geografisk behov Det vurderes, at anlægget vil primært blive brugt lokalt, men grundet 

få lignende faciliteter i området, vil der kunne komme brugere fra 

andre kommuner.   

Stævner og arrangemen-

ter 

Det vurderes, at såfremt banerne anlægges efter de givne nationale 

og internationale mål, vil der være gode mulighed for at afvikle stæv-

ner og arrangementer på anlægget, herunder både officielle og mere 

uformelle stævner. 

Samarbejde på tværs Rødovre håndboldklub og RS Rødovre Volley. De vil gerne involvere 

skoler og fritidsordninger i helårsbanerne. Skovmoseskolen er tæt 

på og er en oplagt brugergruppe. Valhøj er lidt længere væk. Strand-

fodbold nævnes ikke, men er en oplagt sportsgren også. Genoptræ-

ning, strandtennis, petanque og atletik nævnes. Skybrudssikring næv-

nes. 

Lokalområdet Placeringsmulighederne for beachbanerne er begrænset. En mulighed 

er ved Rødovrehallen, men foreslås placeret på de 4 stk. 5-mands-

fodboldbaner, der i forvejen bruges af en børnehave og Skovmose-

skolen. De øvrige forslag til placeringer er på fredede arealer. Én 

mulighed er dog på en kombineret parkeringsplads/grusbane ved 

Espelundens Idrætsanlæg. Sidstnævnte må vurderes nærmere, da den 

bliver brugt af fodboldklubberne. Hvis det skal være helårsbaner for-

drer det lysanlæg, som evt. vil genere naboer. Lysanlæg nævnes dog 

ikke. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Beach- og strandhåndboldbanerne forventes at være fyldt op hver 

dag fra 15-21 i sommerhalvåret med undtagelse af dage, hvor det 

regner meget. I vinterhalvåret forventes banerne ikke at blive brugt. 

Antallet af brugere er derfor et gennemsnit over hele året. Det vur-

deres, at der vil være omkring 50 bruger i gennemsnit pr. dag. 

Mand/Kvinde Ifølge Volleyball Danmark henvender beachvolley sig til lige dele 

mænd/drenge som kvinder/piger. 

Børn/Voksne Beachvolley vurderes til at henvende sig hovedsageligt til voksne, 

mens strandhåndbold vurderes til at henvende sig til både børn og 

voksne. 
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Elite/bredde Projektet vurderes til at henvende sig lige dele mod bredde som 

elite. 

Borgere med specielle 

behov 

Projektet vurderes at have lav grad af anvendelsesmuligheder for 

borgere med specielle behov, især for borgere der bruger kørestol. 

Fastholdelse af medlem-

mer 

Projektet vil medføre, at klubberne kan spille deres respektive 

idrætsgren hele året samt tilbyde medlemmerne en ny form for 

idrætsaktivitet. Dette betyder, at faciliteten i høj grad understøtter 

fastholdelsen af medlemmer.   

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Rødovre Kommune har ikke en lignende facilitet i kommunen. 

Udvidelse af kapacitet Projektet vil udvide kapaciteten, herunder mulighed for at spille vol-

ley og håndbold udendørs om sommeren. 

Potentiale til fleksibelt 

brug 

Projektet vurderes til at kunne anvendes af flere foreninger samt 

mange forskellige målgrupper. Hertil vil anlægget kunne bruges til 

flere forskellige aktiviteter såsom beachvolley, strandhåndbold, -fod-

bold mm. 

Anlægget kan dog ikke bruges hele året rundt. 

Værdi for de aktive Projektet vurderes at have høj værdi for dem, der ønsker at spille 

beachvolley og strandhåndbold, da faciliteten er nødvendigt for at 

dyrke de respektive idrætsgrene. 

Socialt samvær Projektet vil tilbyde medlemmerne i foreningerne nye aktiviteter at 

være sammen om. Faciliteten er dog rettet med idrætsaktiviteten og 

i mindre grad mod socialt ophold i forbindelse idrætsaktiviteten. 

 

Analysegruppens samlede vurdering: 

 

Rekruttering: Mellem 

Foreningerne har ikke venteliste. I sommerhalvåret vil anlægget kunne rekruttere mange nye brugere. Dette 

ses ved sammenligning af lignende faciliteter i eksempelvis Ryparken i København. I vinterhalvåret vil anlægget 

primært være ubenyttet grundet vejrforholdene, hvilket sænker rekrutteringsgrundlaget. 

 

Fastholdelse: Høj 

Projektet vil medføre, at klubberne kan spille deres respektive idrætsgren hele året samt tilbyde medlem-

merne en ny form for idrætsaktivitet. Dette betyder, at faciliteten i høj grad understøtter fastholdelsen af 

medlemmer.   

 

Modenhed: Mellem 

Placeringsmulighederne for beachbanerne er begrænset pga. af fredning samt områder, der bruges af andre 

brugere. Generelt er der få områder i Rødovre, hvor der kan etableres idræts- og fritidsfaciliteter. Derfor 

skal det vurderes om et af disse områder skal gå til beachområde. 

 

Samlet vurdering: Mellem til stort behov 
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Projektforslag: Rødovre Multipark/skaterpark 

 

Specialsport.dk ønsker en multibane/skaterpark til gadeidrætsaktiviteter i området mellem Rådhuset og sund-

hedshuset.  

 

Ansøgt pris: 4 – 5 mio. kroner 

Anslået pris: 4 - 5 mio. kroner (afhænger af størrelsen på projektet).  

 

 

 

 

  



 

Side 27 af 37 

Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Bygge- og 

driftsomkost-

ninger 

Anslåede byggeomkost-

ninger 
Anslået byggepris er 4-5 mio. kroner. Alt efter den konkrete model 

og størrelse af byggeriet, vil prisen kunne gøres billigere. I Slagelse 

Kommune har man bygget en skaterpark til godt 2 mio. kroner. 

Anslåede drifts- og vedli-

geholdelsesomkostninger  
Driftsomkostningerne vil ligesom de anslåede byggepriser afhænge af 

den konkrete model og størrelse af byggeriet. Dog skal der budget-

teres med udgifter til strøm samt personale til klargøring og vedlige-

holdelse af området. Driftsomkostninger vurderes til 170.000 kr. år-

ligt. I Slagelse er der budgetteret med 110.000 kroner årligt dog 

uden at medregne afskrivninger.  

Totaløkonomi Projektet vurderes til at have en omkostning på mellem 15-20 kr. pr. 

bruger pr. time. Antallet af brugere er beregnet med udgangspunkt i 

oplysninger fra Slagelse Kommune. 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering 

og forankring 

Projektet er søsat af Specialsport.dk, der er en social NGO med en 

lokalforankret afdeling i Rødovre.    

Foreningens venteliste I ansøgningen er det ikke oplyst om Specialsport.dk har venteliste.  

Udvikling i medlemstal Det er ikke muligt at vurdere udviklingen i medlemstal, da Special-

sport.dk er en social NGO og derfor ikke indberetter tal til CFR. 

Trends og undersøgelser Ifølge IDAN er gadeidræt i vækst. En rapport fra Active Research vi-

ser, at gadeidræt evner at nå ud til børn og unge fra socialt udsatte 

boligområder, der normalt ikke dyrker idræt.  

Geografisk behov Faciliteten vil hovedsageligt blive brugt af Rødovreborgere samt bor-

gere fra nærliggende kommune. 

Stævner og arrangemen-

ter 

Der vil være begrænset muligheder for afvikling af stævner og arran-

gementer. Alt afhængig af fremtid organisering og udvikling af for-

eninger, vil der kunne arrangeres både lokale og regionale stævner i 

bl.a. skateboard. 

Samarbejde på tværs Mulighed for at tiltrække mange forskellige borgere og samarbejde 

på tværs af forskellige idrætsgrene og områder. Ikke kun for med-

lemmer, men alle i byen. 

Lokalområdet Forslaget om placering i bykernen (nord for rådhuset) ikke mulig 

pga. fredning. Området er udlagt til den nye administrationsbygning. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Da faciliteten i høj grad vil vi brugt af selvorganiserede brugere, er 

det svært at vurdere et forventet antal brugere. I sommerhalvåret vil 

antallet af brugere givetvis være højere end i vinterhalvåret. Det vur-

deres, at der vil være omkring end 20-40 brugere pr. dag i gennem-

snit over hele året. Dette er baseret på tal fra Slagelse Kommune, 

der netop har opført en multipark. 

Mand/Kvinde En rapport fra Active Research viser, at gadeidrætten hovedsageligt 

henvender sig til drenge og unge mænd. I projektforslaget er der dog 

fokus på at nå ud til både piger og drenge. 

Børn/Voksne Ifølge IDAN henvender gadeidrætten sig hovedsageligt til børn og 

unge. 

Elite/bredde Projektet henvender sig hovedsageligt til breddeidræt, herunder i høj 

grad til selvorganiserede brugere. 

Borgere med specielle 

behov 

Faciliteten understøtter borgere med specielle behov, herunder især 

borgere med autisme og ADHD. Det kan være svært at anvende 

dele af multiparken og skaterfaciliteterne for borgere i kørestol. 

Fastholdelse af medlem-

mer 

Der er på nuværende tidspunkt meget få foreninger i Rødovre, der 

udbyder gadeidrætsaktiviteter, hvorfor fastholdelsespotentialet til 

det etablerede idrætsliv er begrænset. Multiparken kan dog i særlig 

grad være med til at rekruttere og fastholde børn og unge, der nor-

malt ikke dyrker idræt i det etablerede foreningsliv – særligt børn og 

unge fra udsatte boligområder.   
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Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Rødovre Kommune har en lille indendørs multihal/skaterpark belig-

gende på Tæbyvej. Kommunen råder dog ikke over en udendørs 

multipark/skaterpark, hvorfor Multiparken vil give en ny type af facili-

tet til kommunen. 

Udvidelse af kapacitet Kapaciteten udvides markant. 

Potentiale til fleksibelt 

brug 

Multiparken vil kunne bruges af mange forskellige foreninger og bru-

gere samt til mange forskellige aktiviteter. 

Værdi for de aktive Det er muligt at dyrke gadeidræt, herunder skateboard, løbehjul 

mm. i det omkringliggende byrum. Faciliteten er derfor ikke strengt 

nødvendig for at kunne udfolde gadeidrætsaktiviteter.  

Socialt samvær Faciliteten er henvendt til udfoldelse af idrætsaktiviteter og i mindre 

grad til understøttelse af socialt samvær. 

 

Analysegruppens samlede vurdering: 

 

Rekruttering: Mellem til høj 

Faciliteten vil kunne rekruttere borgere med særlige behov samt børn og unge, der normalt ikke deltager i 

det etablerede foreningsliv. Multiparken spiller godt ind i de unges hverdag, hvor der i højere grad efterspør-

ges mere fleksible tilgange til idrætslivet. 

 

Fastholdelse: Mellem til høj 

Der er på nuværende tidspunkt meget få foreninger i Rødovre, der udbyder gadeidrætsaktiviteter, hvorfor 

fastholdelsespotentialet til det etablerede idrætsliv er begrænset. Multiparken kan dog i særlig grad være med 

til at rekruttere og fastholde børn og unge, der normalt ikke dyrker idræt i det etablerede foreningsliv – sær-

ligt børn og unge fra udsatte boligområder.  

 

Modenhed: Lav 

Der er ikke indhentet konkrete priser og tegninger. Området omkring Rådhuset er enten fredet eller udlagt 

til andet byggeri. Derfor er det på nuværende tidspunkt ikke muligt at bygge en multipark i det ønskede om-

råder. Rødovre Kommune vil gerne være behjælpelig med at undersøge, hvor der evt. kan etableres en mul-

tipark eller hvordan kommunen i højere grad kan imødekomme gadeidrætsaktiviteter i byrummet, når der 

fremadrettet bygges nye boligområder. 

 

Samlet vurdering: Mellem behov. 
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Projektforslag: Padel på foreningsvilkår i Rødovre Tennisklub – med investorer 

 

Rødovre Tennisklub ønsker i samarbejde med Rødovre Padel Klub at opføre padelbaner ved Rødovrehallen i 

området tæt ved Rødovre Tennisklubs eksisterende tennisbaner. Rødovre Tennisklub ønsker at finansiere 

padelbanerne enten via privat investor eller gennem kommunens investeringspulje. Rødovre Tennisklub fore-

slår: 

- at opføre og drive 2-4 udendørs padelbaner, helst i en woodpad-hal – fase 1 

- at opføre og drive 6 indendørsbaner i ny padelhal, helst på græsplæne umiddelbart syd for Rødovre-

hallen – fase 2. 

 

I det følgende vil det kun være de 2 udendørs padelbaner, der vil blive analyseret. 4 baner i en Woodpad-hal 

er analyseret i forbindelse med Rødovre Padel Klubs ansøgning. 

 

Ansøgt beløb: 1 mio. kroner for to udendørs padelbaner. 

Anslået beløb: 1 mio. kroner. 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Bygge- og 

driftsomkost-

ninger 

Anslåede byggeomkost-

ninger 
Anslået byggepris er ca. 0,5 mio. kr. pr. udendørs bane. I alt 1 mio. 

kroner for to baner. Der er indhentet priser og tegninger. 

Anslåede drifts- og vedli-

geholdelsesomkostninger  
Ved 2 udendørs padelbaner vil de årlige drifts- og vedligeholdelses-

omkostninger være omkring 140.000 kroner inkl. afskrivninger. 

Totaløkonomi Projektet vurderes til at have en udgift pr. brugertime på under 10 

kroner.  

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering 

og forankring 

Projektet er søsat af Rødovre Tennisklub, der er en velforankret 

forening i kommunen. Derudover er der etableret samarbejde med 

Rødovre Padel Klub, der er etableret i 2020.  

Foreningens venteliste Da der ikke er etableret anlæg er det mere en vurdering af potenti-

ale. Dels nye spillere der tiltrækkes af padel, dels folk, der spiller ten-

nis og badminton som vil supplere med padel. Rødovre Padel Klub 

har 125 medlemmer uden at have faciliteter til at dyrke deres 

idrætsgren. 

Udvikling i medlemstal Rødovre Tennisklub har haft en mindre fremgang siden 2012 fra 631 

til 710 i 2020. Rødovre Padel Klub har 125 siden december 2020. 

Sporten er ny, men tilstrømningen til padelsporten er dokumenteret 

hos dansk padelforbund, tennisforbundet m.fl. 

Trends og undersøgelser Padeforbundets egne, samt tennisforbundets undersøgelser tyder på 

kraftig vækst i padel. 

 

Geografisk behov Målgruppen er borgere i Rødovre, anlægget kan dog principielt sag-

tens bruges på tværs. 

Stævner og arrangemen-

ter 

Fin mulighed for mindre stævner ved etablering af to baner. Ved 

etablering af flere vil der være mulighed for både lokale og regionale 

turneringer.  

Samarbejde på tværs Rødovre Tennisklub har etableret samarbejde på skoleområdet, lige-

som der er lavet aftaler med Specialsport, der understøtter og vejle-

der borgere med specielle behov ind i idrætslivet. 

Lokalområdet Projektets placeringsmulighed er begrænset på grund af fredninger 

ved Rødovrehallen og tennisbanerne. Der vil dog potentielt være 

mulighed for at bygge udendørs, åbne padelbaner ved tennisanlæg-

gets eksisterende baner eller på parkeringsarealaet ved siden af ten-

nisbanerne. Dette skal dog undersøges nærmere i forhold til plads, 

fredninger samt hensyn til parkeringsmulighederne. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Ved etablering af to udendørs padelbaner vurderes det, at der vil 

være omkring 25-40 bruger pr. bane i gennemsnit året rundt. I alt op 

til 80 brugere pr. dag. 

Mand/Kvinde Mere diversitet end ved tennis og squash, men der er stadig en over-

vægt af mandlige udøvere. 

Børn/Voksne Det vurderes at de relativt få børn, der dyrker sporten, hvilket hæn-

ger sammen med prisen – kommunal padelbaner vil kunne ændre 

dette. Sporten er god i forhold til vennegrupper og familier. 

Elite/bredde Afhænger af fokus fra foreningen. Den umiddelbare ambition er 

bredde, men på sigt vil der kunne udvikles elitespillere. 

Borgere med specielle 

behov 

Der er muligheder for para-padel – men det er ikke projektets ho-

vedsigte. Borgere med koncentrationsbesvær nævnes som grupper 

der kan få fordel af padel. 

Fastholdelse af medlem-

mer 

Der er god synergi mellem tennis og padel, hvorfor et padelanlæg vil 

kunne være med til at fastholde tennisspillere i klubben. Medlem-

merne får en ny aktivitet, der vil kunne fastholde flere. 

Type af facilitet Padelbaner findes ikke i Rødovre. 
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Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Udvidelse af kapacitet Padel vil udvide deres kapacitet signifikant. Tennis og badminton vil 

få et supplement.  

Potentiale til fleksibelt 

brug 

Multifunktion er svært på padelanlæg, men der kan veksles mellem 

klubber og borgere. 

Værdi for de aktive Padelanlægget vil have stor værdi for medlemmerne af padel og ten-

nisklubben samt potentielle selvorganiserede spiller. Padelanlægget 

vil have stor værdi for få, da det er en specialiseret facilitet, der gav-

ner et lille segment af borgerne. 

Socialt samvær Sporten er i sig selv socialt anlagt, men hallen understøtter ikke 

umiddelbart ekstra sociale behov 

 

Analysegruppens samlede vurdering: 

 

Generelt: 

Rødovre Tennisklub er i dialog med Rødovre Padel Klub om etablering af padelbaner i samarbejde med en 

privat investor. Hvis dette er muligt, vil anlægsomkostningerne være 0 kroner for Rødovre Kommune. Så-

fremt der arbejdes videre med en privat investor, skal det vurderes, om der - som en del af denne facilitets-

proces -  kan arbejdes med en generel godkendelse af muligheden for samarbejde med privat investor og for-

eningerne med udgangspunkt i en konkret placering, mens det specifikke koncept herefter skal godkendes 

politisk. Det kræver, at foreningerne og investor kan tilvejebringe et koncept, der er fuldstændig baseret på 

et foreningsgrundlag, og med sikkerhed for, at det ikke trækker på den kommunale låneramme samt ikke 

kræver deponering. 

 

Rekruttering: Høj 

Padelsporten er i kraftig vækst i Danmark. Padelbaner vil kunne tiltrække medlemmer både lokalt i Rødovre 

samt fra omkringliggende kommuner. Både Rødovre Tennisklub og Rødovre Padel Klub forventer en vækst i 

medlemstallet, hvis der opføres padelbaner. 

 

Fastholdelse: Høj 

Der er på nuværende tidspunkt ingen padelbaner i kommunen. Hvis der ikke kommer padel faciliteter til 

Rødovre bliver det svært at fastholde medlemmerne i især Rødovre Padel klub. 

 

Modenhed: Mellem 

Der er indhentet priser og udarbejdet tegninger af padelbanerne. Finansiering af banerne kan gennemføres 

vha. privat investor. Projektets placeringsmulighed er begrænset på grund af fredninger ved tennisbanerne. 

Med den nuværende lokalplan er det eneste reelle mulighed at placere åbne, udendørs padelbaner på kom-

munale arealer nær Rødovre Tennisklub. Dette skal dog undersøges nærmere i forhold til plads, fredninger 

samt hensyn til parkeringsmulighederne. Sidstnævnte giver en udfordring i forhold til parkeringsmulighe-

derne.  

 

Samlet vurdering: Stort behov. 

 

 

 

 

  



 

Side 32 af 37 

Projektforslag: Off Ice faciliteter 

 

Faciliteter til styrke- og smidighedstræning for skøjteklubbens medlemmer – og andre grupper. Faciliteten 

ønskes etableret ved Rødovre Skøjtearena i det nordvestlige hjørne. 

 

Ansøgt byggepris: ikke specificeret 

Anslået byggepris: Teknisk Forvaltning vurderer projektet til 4,5 mio. kroner. 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Bygge- og 

driftsomkost-

ninger 

Anslåede byggeomkost-

ninger 
Der refereres til et eksisterende projekt udarbejdet af kommunen. 

Teknisk Forvaltning vurderer projektet til at koste omkring 4,5 mio. 

kroner. 

Anslåede drifts- og vedli-

geholdelsesomkostninger  
Driftsomkostninger til el, varme, vedligeholdelse og rengøring vurde-

res til 150.000 kroner årligt. Hertil skal der lægges udgifter til af-

skrivninger af maskiner og udstyr. 

Totaløkonomi Udgiften pr. brugertime vurderes til at være omkring 2 kroner. Her-

til skal der lægges udgifter til afskrivninger af maskiner og udstyr. 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering 

og forankring 

Projektet er søsat af RSIK, som er en veletableret forening i kommu-

nen. Der ligger et gammelt samarbejde bag, men projektet skal gen-

oplives 

Foreningens venteliste Der mangler tal i ansøgningen, men det vurderes at ekstra off-ice fa-

ciliteter kunne gøre is-tiden mere effektiv 

Udvikling i medlemstal RSIK har haft en medlemstilvækst på ca. 200 medlemmer siden 2012 

fra 336 medlemmer til 546 medlemmer. 

Trends og undersøgelser Fin vækst i ishockey og skøjteløb generelt i DK.  

Geografisk behov Primært rettet mod Rødovreborgere og vil kun i meget begrænset 

omfang tiltrække brugere fra andre kommuner. 

Stævner og arrangemen-

ter 

Begrænset mulighed for afvikling af stævner og arrangementer, da 

rummet ikke er tiltænkt dette formål. 

Samarbejde på tværs Styrke- og smidighedsfaciliteter vil kunne bruges på tværs af idrætter, 

herunder i dagligdagen af seniorforeninger. 

Lokalområdet Er i overensstemmelse med lokalplanen. Tilbygningen mellem Rød-

ovre Skøjte Arena og tennishal på ca. 225 m2 indeholdende trænings-

lokaler. Teknisk Forvaltning oplyser, at der ikke er udarbejdet en 

skitsetegning af tilbygningen på nuværende tidspunkt. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Ca. 120 brugere pr. dag – desuden mulighed for brugere fra andre 

grupper og institutioner i løbet af dagtimerne 

Mand/Kvinde Projektet vil orientere sig lige dele mod mænd som kvinder. Der er 

flere mænd, der dyrker ishockey, mens der er flere kvinder, der dyr-

ker kunstskøjteløb.  

Børn/Voksne Styrketræningsfaciliteter vil primært blive brugt af unge og voksne 

brugere. 

Elite/bredde Styrketræningsfaciliteterne kan anvendes af både eliten og bredden 

omend det typisk er eliten, der anvender styrketræningsfaciliteter i 

forbindelse med at dyrke idræt på højt plan.  

Borgere med specielle 

behov 

Ny mulighed for at brugere med særlige behov kan få glæde af facili-

teten. Dette er dog ikke projektets hovedsigte. 

Fastholdelse af medlem-

mer 

Skadesforebyggelse kan have en indirekte fastholdende effekt – lige-

som eliten fastholdes ved at få muligheder for at udøve på højt ni-

veau i tidssvarende lokaler. 

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Der er mange private udbydere af styrketræningsfaciliteter i kommu-

nen. Der er ikke styrketræningsfaciliteter specifikt til foreningslivet. 

Udvidelse af kapacitet Den indirekte kapacitetsforøgelse kan støtte den primære kapacitet 

Potentiale til fleksibelt 

brug 

Faciliteten vil primært understøtte styrke- og smidighedstræning, 

men vil kunne bruges af mange foreninger og målgrupper. 

Værdi for de aktive Faciliteten er ikke specifikt nødvendig for at dyrke sin primære 

idrætsgren, ligesom det er muligt at lave styrketræning andre steder. 

Dog vil der være mange udøvere, der vil bruge faciliteten.  

Socialt samvær Understøttelse af socialt samvær er ikke projektets hovedformål. 
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Analysegruppens samlede vurdering: 

 

Generelt: 

Der er overlap mellem dette ønske og de indsendte ønsker fra ROG og Rødovre Floorball Club, som begge 

ønsker nye klublokaler og træningsfaciliteter. Derfor bør disse ønsker tænkes ind i en samlet plan for Rødov-

rehallen i form af et visionsoplæg/helheldsplan for området. 

 

Rekruttering: Mellem 

Der vil være forholdsvist mange brugere af styrketræningslokalet. Spørgsmålet er om lokalet primært vil blive 

brugt af allerede eksisterende medlemmer eller om det vil rekruttere nye medlemmer. Et nyt styrketræ-

ningslokale vil lette kapacitets- og haltidsproblemer for RSIK, hvilket vil give mulighed for at rekruttere flere 

medlemmer. 

 

Fastholdelse: Mellem 

Et nyt styrketræningslokale vil lette kapacitets- og haltidsproblemer for RSIK. Skadesforebyggelse kan have 

en indirekte fastholdende effekt – ligesom eliten fastholdes ved at få muligheder for at udøve på højt niveau i 

tidssvarende lokaler. 

 

Modenhed: Lav til mellem 

Er i overensstemmelse med lokalplanen. Tilbygningen mellem Rødovre Skøjte Arena og tennishal på ca. 225 

m2 indeholdende træningslokaler. Teknisk Forvaltning oplyser, at der ikke er udarbejdet en skitsetegning af 

tilbygningen på nuværende tidspunkt. Derudover er der ønske fra andre foreninger om at etablere forenings-

baserede styrketræningsfaciliteter. Derfor bør der udforskes om et tværgående samarbejde omkring træ-

ningsfaciliteter vil kunne etableres – evt. i forbindelse med et visionsoplæg omkring hele Rødovrehallen. 

 

Samlet vurdering: Mellem behov  
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Projektforslag: Fælles klublokaler 

 

Rødovre Floorball Club ønsker fælles klublokaler til sig selv og 2-3 andre klubber (Badminton & Volleyball) + 

en træningshal på størrelse med en håndboldhal. RFC ønsker at etablere klublokalerne ved Rødovrehallen. 

 

Ansøgt beløb: 14 mio. kroner 

Anslået beløb: 14 mio. kroner 

 

 

  



 

Side 36 af 37 

Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Bygge- og 

driftsomkost-

ninger 

Anslåede byggeomkost-

ninger 
De anslåede byggeomkostninger afhænger af, om der kun skal bygges 

et fælles klubhus eller om der skal etableres klubhus med dertilhø-

rende træningshal. Der skitseres reelt 2 projekter til hver 14-15 

mio.  

Anslåede drifts- og vedli-

geholdelsesomkostninger  
De årlige drifts- og vedligeholdelsesomkostninger afhænger af pro-

jektets størrelse og funktion. Det vurderes, at der årligt vil være ud-

gifter for 150.000 kroner til vand, varme, el og bemanding. Udgif-

terne vil givetvis øges, hvis der etableres en ny træningshal ved siden 

af klubhuset. 

Totaløkonomi Ved etablering af klubhus uden træningshal vurderes udgifterne pr. 

brugertime til omkring 5 kroner. Dette beregnes med udgangspunkt 

i det forventede antal årlige brugere divideret med de årlige omkost-

ninger. Denne udregning er meget usikker, da der endnu ikke er ind-

hentet tegninger og priser mm. 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering 

og forankring 

Projektet er søsat af Rødovre Floorball Club, der er en velforankret 

forening i kommunen. Der lægges op til samarbejde mellem RS Vol-

ley og Rødovre Badminton Klub, men samarbejdet er ikke etableret 

endnu. 

Foreningens venteliste Foreningen har ingen på venteliste, men visse grupper afvises pga. 

manglende haltid. 

Udvikling i medlemstal Rødove Floorball Club er haft medlemstilvækst siden 2012 fra 121 

medlemmer til 197 medlemmer i 2020. 

Trends og undersøgelser Foreningens egen reference til nødvendigheden af klubhuse er en 

god baggrund. 

Geografisk behov Primært medlemmer af Rødovres foreninger, men der vil kunne til-

trækkes brugere fra omkringliggende kommuner. 

Stævner og arrangemen-

ter 

Et nyt klublokale vil give øget mulighed for arrangementer, herunder 

især sociale og kulturelle arrangementer. Der vil ikke være mulighed 

for afvikling af stævner. 

Samarbejde på tværs Mulighed for at et fælles klubhus vil styrke samarbejdet på tværs af 

idrætsgrene. Ikke så oplagt med et samarbejde til andre målgrupper 

som skoler, institutioner, sundhedscenter m.v. 

Lokalområdet De to østlige placeringsforslag ligger i lokalplanens delområde 1, som 

kun må anvendes til offentlige formål, som undervisning, administra-

tion, institutioner, med tilhørende værksteder samt tekniske anlæg. 

Et klubhus/træningshal til idrætslige formål vil ikke være i overens-

stemmelse med lokalplanen. Men Rødovre Kommune kan udarbejde, 

fremlægge og vedtage ændringer af lokalplanen, hvis KB ønsker at 

give mulighed for et klubhus eller floorballhal.  

Det vestlige placeringsforslag ligger i lokalplanens delområde II, som 

kun må anvendes til offentlige formål, som fritidsformål, rekreative 

formål, kulturelle formål, institutioner samt tekniske anlæg. Et klub-

hus er i fin overensstemmelse med denne bestemmelse. Men lokal-

planen fastlægger også, at der kun må bygges der, hvor skøjte- og 

tennishallen er opført, og dermed er der ikke yderligere byggemulig-

heder i delområde II. Rødovre Kommune kan udarbejde, fremlægge 

og vedtage ændringer af lokalplanen, hvis KB ønsker at give mulighed 

for et klubhus/floorballhal i delområdet. 

Forventede antal brugere Samlede antal bruger pr. dag forventes at være mellem 80-120 alt af-

hængig af størrelse, funktion og samarbejde mellem de 3 klubber. 
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Potentialer og 

brugergrupper 

Mand/Kvinde Et klubhus vurderes til at orientere sig lige dele mod mænd som 

kvinder. 

Børn/Voksne Et klubhus vurderes til at orientere sig lige dele mod som voksne. 

Elite/bredde Et klubhus vurderes til at orientere sig lige dele mod bredde som 

elite. Da der er flest breddespillere, vil klubhuset sandsynligvis blive 

brugt mest af bredden. 

Borgere med specielle 

behov 

Borgere med specielle behov vil have mulighed for at bruge loka-

lerne på samme vis som alle andre. Et klubhus kan derudover give 

mulighed for socialt samvær på tværs samt inddragelse af målgrup-

per, der har specielle behov. Det er dog ikke projektet fokus. 

Fastholdelse af medlem-

mer 

Der vil være en klar fordel i forhold til fastholdelse at have et sted til 

det sociale. Det er den primære grund til etableringen af klubhuset. 

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Klubhuse er et velkendt type af facilitet, dog er der få, moderne 

klubhuse i kommunen.  

Udvidelse af kapacitet Klubhuset vil ikke give øget træningskapacitet, men vil give øget ka-

pacitet i forhold til sociale aktiviteter og arrangementer. 

Potentiale til fleksibelt 

brug 

Der vil være mulighed for at flere foreninger og målgrupper kan an-

vende faciliteten. Et nyt klubhus vil ikke give mulighed for fleksibelt 

brug i forhold til foreningernes idrætsgrene. 

Værdi for de aktive Et nyt klublokale vil give stor værdi til medlemmerne af de tilhø-

rende foreninger. Et nyt klubhus vil primært blive brugt af medlem-

merne af foreninger. Derfor vurderes projektet til at give stor værdi 

til relativt få.  

Socialt samvær Det er hele esensen af ansøgningen, at det sociale skal understøttes. 

 

Analysegruppens samlede vurdering: 

 

Generelt: 

Rødovre Floorball Clubs ansøgning om etablering af et nyt klubhus med en potentiel ekstra træningshal har 

delvis overlap med ønskerne fra RSIK om et nyt styrketræningslokale samt ROG’s ønske om en ny bevægel-

seshal og klublokaler. Da der er flere sammenlignelige ønsker, vil det give mening at udfærdige et visionsop-

læg/helheldsplan for Rødovrehallen så potentielle synergier mellem projektforslagene tilvejebringes. 

Rekruttering: Mellem 

Et nyt, moderne klubhus vil skabe nye aktivitetsmuligheder, herunder især sociale og kulturelle arrangemen-

ter for klubbens medlemmer. Potentielt vil et nyt klubhus kunne rekruttere nye medlemmer om end klub-

huse i højere grad fastholder medlemmer frem for rekrutterer nye. 

Fastholdelse: Høj 

Foreningerne har på nuværende tidspunkt ikke et klubhus, og mangler steder til sociale aktiviteter og arran-

gementer. Etablering af et nyt klubhus vil være en klar fordel i forhold til fastholdelse, og er den primære 

grund til etableringen af klubhuset. 

 

Modenhed: Lav 

Der er ikke udarbejdet tegninger eller hentet priser. Derudover er placeringsforslagene ikke i overensstem-

melse med lokalplanen. Rødovre Kommune kan udarbejde, fremlægge og vedtage ændringer af lokalplanen, 

hvis KB ønsker at give mulighed for et klubhus/floorballhal i delområdet.  

 

Samlet vurdering: Mellem behov 
 


